
    Protokół z posiedzenia komisji
Polityki Społecznej , Zdrowia i Bezpieczeństwa

z  21 września 2021 r.               

====================================================================

Tryb zwołania: Komisja  zwołana  przez  Przewodniczącą  Rady Miejskiej,  w związku z planem
pracy komisji_posiedzenie wyjazdowe
Temat pracy komisji: 
1.Funkcjonowanie Centrum Usług Społecznościowych i Aktywności Lokalnej
2. Opiniowanie materiałów sesyjnych.
3. Sprawy różne.
Prowadzący obrady zdalne: Janina Wcisło - przewodnicząca komisji.
Czas trwania posiedzenia: 1:05 (14:15 do 15:20)
Frekwencja Radnych:
Zbigniew Panek
Beata Marcinkowska
Łukasz Wesołowski
Jolanta Ptaś
Barbara Strzelecka

Radni spoza Komisji:
Zofia Bazańska

Pozostali Obecni: 
Dyrektor MOPS- Aneta Jóźwin-Rybska

J.Wcisło- Witam na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa. Jest z
nami  obecna pani  dyrektor  MOPS Aneta  Jóźwin-Rybska witam wszystkich  Radnych.  Tematem
komisji  jest  Funkcjonowanie  Centrum  usług  Społecznościowych  i  Aktywności  Lokalnej,
opiniowanie  materiałów  sesyjnych  i  sprawy  różne.  Przechodzimy  do  punktu  pierwszego
mianowicie Funkcjonowanie Centrum Usług Społecznościowych i Aktywności Lokalnej.  Proszę o
wprowadzenie do tematu komisji.

A.Jóźwin-Rybska- moja siedziba jest na ul.17 Lipca 27, tam jest MOPS, tam mamy księgowość,
kadry, obok mamy świadczenia 500+, świadczenia rodzinne były od zawsze. 2 osoby odeszły z
pracy.  W sumie  w  tej  chwili  zmniejszyło  się  7  etatów,  a  jeszcze  zejdą  3.  Mam  pracownika
socjalnego, który będzie aktywował społeczność lokalną, tutaj jest też przeniesiony Klub Wrzos.
Ten  obiekt  nie  jest  mój  w  całości,  my  zajmujemy  49%,  pozostałe  jest  w  dyspozycji  miasta
restauracja i mieszkania. Część środków pochodzi z środków unijnych, część ze środków miasta.
Bardzo  nowocześnie  wyposażona  jest  sala  restauracyjna.  Jeśli  chodzi  o  mieszkania  nie  trzeba
będzie wynajmować mieszkań i myślę, że pod komercję również. Poprosiłam szefostwo co mam
mówić. Po ostatnim otwarciu budynku na ul. Bidermanna zginęły nam rzeczy. Teraz na otwarciu ,
które odbyło się w poprzednią niedzielę wyznaczyliśmy osoby, aby były wszędzie, przychodziły
rodziny z dziećmi na otwarcie. Pomimo tego, że jest monitoring założony. W mieszkaniach jest



wyposażenie.  Moi pracownicy byli,  było ich 23.  Ja  byłam w centrum na dole.  Jeżeli  chodzi  o
przeznaczenie  budynku,  wszystko  co  wiąże  się  z  remontem  musi  być  połączone  z  projektem
miękkim. Jeden z projektów już się odbywa aktywność zawodowa, po to aby wykazać wskaźniki.
Wyznaczone są ulice z terenów zdegradowanych. Od marca jak była możliwość prowadziliśmy
działania.  My  jesteśmy  w  większości  pracowników  są  zaszczepieni.  Ja  uważam,  że  w  takich
zawodach  jak  nasze  to  musi  być  konieczne.  Pracowaliśmy  w  covidzie,  w  październiku
rozchorowała się większość załogi. Pani z księgowości się nie rozchorowała, więc wszystkie zasiłki
były  wypłacane.  Było  ciężko,  w tej  chwili  jest  spokojnie.  Uważam,  że  3  dawka powinna  być
również  dla  nas.  To  centrum  powstało  z  myślą  z  działaniami  dla  mieszkańców.  Gdyby  był
restaurator, który by to wynajął to wziął by też mieszkania. Mamy tutaj salę zabaw. Mamy Panią
Wiktorię,  która  będzie  obsługiwała  centrum  informacji  miejskiej,  gdzie  będzie  informacja  o
wszystkich imprezach, stowarzyszeniach,  instytucjach.  Centrum Informacji  już działa.  Chcę aby
ludzie wiedzieli  o tym. W okresie wakacji najczęściej korzystał z pomieszczeń MOSIR, oprócz
warsztatów  psychologicznych  odbywały  się  również  warsztaty  manualne.  Również  harcerze
korzystali.  Uniwersytet 3 wieku, panie tańczyły taniec liniowy. Zrobiliśmy fotografie z różnych
zajęć. 

B.Marcinkowska- uważam, że to jest bardzo dobry pomysł

Z.Panek- na ul. Bidermanna korzystać mieli  osoby z regionu zagrożonego?Czy teraz już może
korzystać każdy?

A.Jóźwin-Rybska- teraz  już  mogą  korzystać  wszyscy.  Była  kontrola  tego  działania  z  NIKu i
Regionalny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej,  do  każdych  zajęć  była  lista,  podpisy  się  zgadzały.
Sprawdzali cały majątek wyposażenia. Ten projekt, nie wiem czy jest odebrany i oddany do Urzędu
Marszałkowskiego.  Tu  jest  5  lat  aby  wykazać  wskaźniki,  tutaj  mamy  876  osób.  Myślę,  że  te
wskaźniki osiągniemy. Po zakończeniu projektu będzie tutaj sala ślubów. Będziemy się starali o
kolejne środki. Na pewno jest potrzebny Dzienny Dom Pomocy Społecznej, czekamy na ogłoszenie
konkursu . Uważam, że to jest odpowiedni budynek. Potrzebna mi będzie załoga aby to prowadzić.
Ten budynek jest pozbawiony barier architektonicznych, jest winda. 

B.Strzelecka- jako rada seniorów pisaliśmy o tym wielokrotnie, jako radna również o tym pisałam.
To jest dom dla takich osób, które mieszkają z rodziną, ale oni pracują. Taki dzienny Dom Seniora
jest w Sławkowie.

A.Jóźwin-Rybska- Sławków korzysta z programu Wigor Senior. Ze środków unijnych jest program
na 5 lat. Był kiedyś Dzienny Dom Pomocy Społecznej w Czeladzi przy Szpitalnej 5 za domem
samotnej Matki. Tam teraz są organizacje. 

B.Marcinkowska- organizacje pozarządowe też mogą się tutaj spotykać?

A.Jóźwin-Rybska- jak najbardziej,  tutaj  też  jest  przeniesiony PIK. Jeśli  organizacje  by chciały
korzystać to jak najbardziej mogą, ale one chciałby przenieść swoją siedzibę. Dąbrowa Górnicza
pozyskała kilka lat temu pozyskała kilka milionów złotych na Dzienne Domy Seniora. Po 5 latach
ten obiekt może już nie będzie mój. Nasze społeczeństwo się starzeje. 

Ł.Wesołowski- jestem jak najbardziej za aby taki dom powstał.



A.Jóźwin-Rybska- u nas w DPSie jest więcej osób z zewnątrz niż z gminy.

B.Strzelecka- jaki jest teraz koszt w DPSie?

A.Jóźwin-Rybska- jest niewielki ok 4000 zł. Wiem jak te koszty są teraz liczone. Wszystkie środki
wliczono  w koszty  utrzymania  mieszkańca.  Każda  gmina  rządzi  się  swoimi  prawami.  U  pana
Dominika koszt był 3500 zł teraz jest 4000 zł.. Wprowadził zasadę niemieszania ludzi na zmianach.
Wszyscy pracownicy w prywatnym domu seniora uciekli gdy rozpoczęła się pandemia. Właściciel
musiał dzwonić do wojewody. 

Z.Bazańska- jaki tam jest koszt?

A.Jóźwin-Rybska- teraz jest 3200 zł. Nasi pensjonariusze mają rehabilitacje, tam tego nie ma. Jest
tam 25 osób. 

B.Strzelecka- w ramach tego programu jest prowadzona integracja zawodowa, na czym to polega?

A.Jóźwin-Rybska- my  robimy  przeszkolenia  zawodowe,  przekwalifikowania,  Stowarzyszenie
Delfin robi kursy zawodowe. 25 osób zostało wybranych do projektu a było 70 chętnych. 

B.Strzelecka- jak można się skontaktować ze stowarzyszeniem Delfin?

A.Jóźwin-Rybska-  my  mamy  kontakt  ze  stowarzyszeniem.  Mamy  trening  umiejętności
społecznych. W ramach działań środowiskowych będzie aktywizacja lokalna. Pani Monika będzie
to  prowadzić.  Zostały  przygotowane  informacje  na  temat  budynku  i  aktywności  lokalnej.  W
centrum informacji miejskiej są obrazy jak to było kiedyś, ale brakuje mi do tego opisu. Musimy to
nagłaśniać. Udało nam się zdobyć obraz tramwaju 25. Jak państwo macie rzeczy, które można tutaj
dać to zachęcam. Stowarzyszenie Familia miało u nas piknik malarski. 

J.Wcisło- to są tylko takie chwilowe miejsca. 

A.Jóźwin-Rybska- oni mają masę sztalug, farb, nie ma tutaj piwnic.

J.Wcisło-  ta  część  gdzie  jest  restauracja.  Nie  mamy  materiałów  sesyjnych  w  takim  razie
przechodzimy do spraw różnych

B.Strzelecka-  jeśli  miasto  organizuje  zawody  sportowe,  to  trzeba  zapewnić  wodę.  Wojkowice,
Dąbrowa była oburzona. 

J.Ptaś-  był  dystrybutor  wody,  pytali  również  dlaczego  kawy nie  było.  Wszyscy  dostali  wodę.
MOSIR również miał swoją wodę. 

B.Strzelecka- przy każdym miejscu była woda?

J.Ptaś- oczywiście,  że  była,  głównie  chodziło  o  to,  że  Czeladź  wygrała  a  nie  Wojkowice  czy
Dąbrowa Górnicza.



J.Wcisło- będę pilnowała jeśli chodzi o MSZS. 

Ł.Wesołowski- oczywiście  organizator  powinien  mieć  wodę,  uczestnik  również  powinien  mieć
wodę. 

Z.Bazańska- chciałam pochwalić naszą panią Burmistrz oraz naszą przewodniczącą Janinę Wcisło
za mistrzostwo Polski w pchnięciu kulą. 

J.Wcisło- pani Jola organizowała ten wyjazd do Chorzowa, dla seniorów była olimpiada. 

J.Ptaś- Nina zdeklasowała wszystkie 22 rywalki. 

J.Wcisło- kończymy oficjalnie, przechodzimy do obejrzenia budynku. 

Protokołowała     Przewodnicząca

Janina Wcisło

Milena Kubasik- Janicka               

Data napisania protokołu :22.09.2021

Data podpisania protokołu :..............................
Data przekazania protokołu do BIP : …...........


